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Het jaar 2022 was een jaar om niet snel te vergeten. 

Door de oorlog in Oekraïne, als gevolg van het binnenvallen van Rusland in februari 2022,  

kwam wereldwijd de energiemarkt op zijn kop te staan. Gevolg enerzijds uit de pan rijzende 

energieprijzen voor consumenten ( en producenten) en anderzijds een enorme toegenomen 

bewustzijn met betrekking tot de noodzaak van energiebesparing en duurzame opwekking. 

Helaas werd mede door deze ontwikkelingen de term Energiearmoede ineens actueel. Vele 

gezinnen ( ook in Noordenveld) raakten door de extra energielasten in financiële problemen. 

Gelukkig kunnen we als ECN daarin een bijdrage leveren door in 2023 een deel van de 

overwinst van HALO aan de Voedselbank ( € 12.000,-)  en Kledingbank ( € 6.000,-) in  

Noordenveld te schenken. Dit als eerste uitwerking van de peiling in de ALV van november 

2022. 

 

Eind 2022 had de Energiecoöperatie Noordseveld 248 leden. 

 

Lokaal in de gemeente Noordenveld hebben we als ECN ook niet stil gezeten. 

 

De belangrijkste activiteiten en resultaten op een rijtje: 

 

Energieke buurten. 

ECN heeft een unieke samenwerkingsovereenkomst met  de gemeente, dat vorm heeft 

gekregen in een gezamenlijk projectbureau. Deze ondersteunt de opgave in de energieke 

buurten in Peize/Kortland, Roderwolde en Norg-West, om alle woningen van het gas af te 

krijgen. De buurten zijn verschillend van elkaar. Elk van de initiatieven probeert te komen tot 

plannen over besparing en zo mogelijk (individuele ) energieproductie. 

 

In bredere zin houdt het projectbureau zich bezig met de uitvoering van de 

warmtetransitievisie van de gemeente. Er wordt ook gestudeerd op groengas en op 

warmtenetten. ECN is betrokken geweest bij de opstart van een groengas initiatief, waar ook 

een groep Noordenveldse boeren aan meewerkt. Zij hebben een eigen coöperatie opgericht 

en zien geen meerwaarde in medewerking/ betrokkenheid van onze coöperatie.  

 

Er worden nog mogelijkheden onderzocht van een warmtenet. Deze bevinden zich in een 

zeer vroeg verkennend stadium. Hier is ECN wel bij betrokken. 

 

Daarnaast wordt onder de vlag van het projectbureau ook sturing gegeven aan de 

energiecoaches en warmtescanners. 

De vraag hierna is nog steeds groot. In 2022 zijn weer nieuwe scanners (thermografen) en 

coaches zijn opgeleid zodat we weer volle bak aan de slag kunnen. 

Het resultaat: 

• Energiecoaches hebben in 2022 55 energiescans uitgevoerd. 

• Infraroodscanners hebben in het winterseizoen 2021/2022 190 warmtescans uitgevoerd. 

• Infraroodscanners hebben in het winterseizoen 2022/2023 142 warmtescans uitgevoerd. 



 

Zonnepark Zuidvelde. 

De plannen om 1 groot zonnepark (bestaande uit 3 projecten) bij Zuidvelde te realiseren 

heeft heel wat losgemaakt. Met enige regelmaat stonden er artikel in De Krant en Norger 

Journaal. ECN is bij 2 van de 3 projecten in beeld als lokaal eigenaar. Er is veel inzet 

geweest vanuit ECN om het proces richting bewoners en politiek te begeleiden. In de pers is 

niet altijd een correct beeld van ECN neergezet, dat heeft zo nu en dan tot vervelende 

beeldvorming geleid. De vergunde 3 projecten bedragen samen een netto oppervlak van 75 

Ha. Inclusief de landschappelijk inpassing wordt het in totaal zo’n 100 Ha. Het grote aandeel 

natuur maakt van Zuidvelde een uniek zonnepark in Nederland. Er is ook door ons zwaar 

ingezet op de landschappelijke inpassing, natuurlijke verbindingen, specifieke voorzieningen 

voor soorten en het uiteindelijk “onzichtbaar” maken van het zonnepark, door een brede 

groen zoom eromheen te maken. 

 

De samenwerking die we in 2021 zijn gestart met Ankehaar Solar (gebroeders Janssen) is 

na een vervelende periode begin 2022 beëindigd doordat Ankehaar Solar de samenwerking 

eenzijdig heeft opgezegd. De wijze waarop zij invulling geven aan lokaal eigendom is niet 

conform de landelijke en lokale richtlijnen, desondanks heeft de gemeente Noordenveld hen 

wel een vergunning gegeven. 

 

De samenwerking met Chint Solar en TPSolar verloopt moeizaam. We gaan nog steeds voor 

50% lokaal eigendom van de ca. netto 50 Ha die zij beiden samen willen realiseren. We zijn 

nog niet zover met de onderhandelingen dat we in de ALV van 20 juni 2023 al met concrete 

voorstellen kunnen komen. 

 

Begin 2023 heeft de gemeenteraad de omgevingsvergunning afgegeven voor de 3 plannen. 

De provincie Drenthe moet een Natuurvergunning afgeven. Het is niet bekend hoe lang deze 

procedure nog duurt. Bouw is op zijn vroegst in 2024 of 2025. 

 

HALO-zonnepark bij Langelo.  

Het bestuur van Energiecoöperatie Noordseveld vormt tevens de directie van Halo BV. Het is 

dus een volledig eigendom van Energiecoöperatie Noordseveld. Zonnepark Halo heeft een 

bedrijfsplan dat gebaseerd is op een SDE subsidie van het Rijk. Met de inkomsten uit stroom 

en deze subsidie wordt in 15 jaar de leningen afgelost van de bank en van particulieren die 

ons geld hebben uitgeleend. De businesscase laat een kleine jaarlijkse winst zien van ca € 

3000 per jaar.  

 

Door de enorme verhoging van de energieprijzen in het afgelopen jaar is er ook veel meer 

geld verdiend aan onze stroomopwekking. We boekten in 2022 een overwinst van ca. € 

100.000, waarvan in juni 2023 de afrekening komt.  

 

De inzet van deze overwinst is onderdeel van het gesprek geweest op de ALV van 18 

november 2022. Tijdens deze ALV werden 15 keuzes voorgelegd voor de besteding van dit 

bedrag. Uiteindelijk is daar een TOP 5 uitgekomen. De bestuur heeft de opdracht gekregen 

deze voorstellen nader uit te werken en in de volgende ALV ( juni 2023) daarop terug te 

komen. 

 



In 2022 is een van de omvormers van zonnepark Halo bezweken. Deze is onder garantie 

vervangen. Omdat hierdoor een deel van de opgewekte stroom niet aan het net is geleverd 

is een klein verlies ontstaan. Om grotere verliezen in de toekomst te voorkomen heeft het 

bestuur besloten om een reserve omvormer aan te schaffen. 

 

Klaas Dolsma heeft van het bestuur opdracht gekregen om het zonnepark Halo te beheren. 

Hierdoor staat alles er nu prima voor. Daarvoor zijn we Klaas zeer erkentelijk. 

 

 

Noordseveld op Rozen (NoR) 

De coöperatie Noordseveld op Rozen kende een moeizame start, waarbij diverse 

werkzaamheden zijn blijven liggen. Er is één project gerealiseerd, ruim 400 zonnepanelen bij 

zwembad Peize, waarvan 200 van het zwembad en 200 van NoR. Voor de financiering was 

een lening afgesloten bij SvN van een miljoen, met het oog op de ontwikkeling van meer 

projecten. Doordat die niet van de grond zijn gekomen werd de lening een probleem.  

 

Vanuit de bestuursverbinding tussen ECN en NoR is in overleg met de gemeente 

ingegrepen. De lening is teruggebracht tot het voor het zonnepark benodigde bedrag van € 

71.521,- 

 

Het bestuur van NoR heeft haar taken neergelegd en ECN verzocht deze over te nemen. Dit 

besluit van het bestuur van NoR is in de ALV van NoR op 8 december formeel door de leden 

van bekrachtigd. Namens ECN is Klaas Dolsma aan de slag gegaan om de financiën van 

NoR en lopende dossiers op orde te brengen. In 2023 wordt met de leden van NoR in 

samenspraak bepaald hoe NoR verder gaat. Het bestuur van ECN zal waarschijnlijk tevens 

gaan functioneren als bestuur van NoR, een bestendiging van de huidige situatie. 

 

 

Bestuur 

In 2022 mochten we als bestuur de nieuwe penningmeester Huib de Langen uit Peize 

verwelkomen! 

 

Door tekort aan capaciteit en wisseling van bestuursleden is met name de communicatie en  

werving de afgelopen jaren erg onder de maat geweest. We hebben verschillende pogingen  

gedaan om dit in te vullen en gaan daar nog steeds mee door. De website is inmiddels  

vernieuwd. Dit leidt tot veel meer aanmeldingen voor scans en nieuwe klanten. 

 

Begin 2023 hebben we ook een nieuw bestuurslid Communicatie, Martien Haasjes uit Norg , 

weten aan te trekken. Martien wordt in de ALV van 21 juni 2023 voorgedragen als 

bestuurslid. 

 

Met beide nieuwe bestuursleden zijn we als bestuur zeer content. We dragen Martien 

daarom met veel plezier voor als nieuw bestuurslid. 

 

 


